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    епоколебљив и 

непоткупљив, дискретни херој 

који, од тренутка када је 

ступио на чело највеће 

синдикалне организације у 

земљи, у њу уноси нову 

покретачку енергију, 

помирљиву реторику и 

неопходну доследност у борби 

за права радника, а коме је 

дугорочан и једини циљ 

упорно и тимско залагање за 

више од 20.000 запослених. У 

тренутку када је, у априлу 2023. 

године, прихватио „врућ 

кромпир“ да буде на челу 

Синдиката ЕПС-а, поручили су 

му да је то равно „пословном и 

синдикалном самоубиству“.  

- Како Вам тај тренутак 

изгледа данас, са ове 

дистанце? 

Често својим сарадницима 
цитирам изреку да „мирно море 
никада није створило доброг 

морнара“. Истина је да сам се ја 
овог посла прихватио у олуји и у 
вероватно најкризнијем тренутку 
у историји Синдиката ЕПС-а, али 
сам веровао у себе и у свој тим - 
ускладили смо  веслачки стил, 
поставили координате и, као што 

видите -  успешно упловили у 
луку која се зове Посебни 
колективни уговор за ЕПС АД.  

 

 

-  Да ли то значи да отварате нову етапу у синдикалном 

деловању, као и то да уводите другачији, пре свега, тимски 
начин управљања организацијом? 

Неретко помислим да су сви велики револуционари помало и 

синдикалци, и обрнуто. Овај посао или осећате и имате га у 
себи, или га немате, и зато тврдим да не може свако да се бави 
синдикатом. То је свакодневни „ход по ивици“ невидљиве 
борбе између света рада и света капитала. У тим биткама, у 
сваком тренутку, морате бити свесни да због једног погрешног 
потеза, можете изгубити све. Да бисте били синдикалац-лидер 
на дуге стазе и да би људи веровали у вас, морате да будете, пре 

свега, човек од речи и принципа, али и тимски играч. 

 

КРСМАНОВИЋ: „МИРНО МОРЕ НИКАДА НИЈЕ СТВОРИЛО ДОБРОГ МОРНАРА“ 

 

Изборили смо ПКУ, али битке тек предстоје  
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Следеће године Крсмановић oбележава тридесет година 
рада у ЕПС-у у коме је вредним и одговорним залагањем, са 
почетне позиције помоћног радника у БТС систему у 
Колубари, унапређен до места главног пословође. Фукцију 
првог човека Синдиката ЕПС-а преузео је 2022. године где је 
ступио са места председника Фонда солидарности 
Синдиката ЕПС-а. 

 



 

 

- Радници у ЕПС АД своја 
права баштине из Посебног 
колективног уговора, а 
Фондови солидарности су, 
по многима, његов 
најдрагоценији део? 

Сва права које је изборио Синдикат 
подједнако су важна и за свако се на 
преговорима са надлежним 
институцијама боримо са истом 

доследношћу.  

 

- Потписивањем Посебног 
колективног уговора још 
једном сте потврдили свој 
пуни легитимитет на позицији 
председника Синдиката. Како 
видите будућност 
организације коју водите? 

 

 

Међутим, Фондови солидарности за 

раднике јесу најважнији јер „живот и 

здравље чувају“. Зато је изузетно 

значајно што смо изнедрили 

компромисно решење да централни 

Фонд солидарности, који је већ 

годину и по дана блокиран од стране 

Банке Поштанске Штедионице, у 

најскоријем могућем року буде 

деблокиран и да настави да служи 

својој сврси, а то је да помаже у 

лечењу радника и чланова њихових 

породица који болују од тешких и 

најтежих болести. Живот и здравље 

немају алтернативу. 

 

Наиме, у овом тренутку, само три 
синдикалне организације у систему 
Синдиката радника ЕПС-а делују у 
свом пуном капацитету, док запослени 

у другим синдикалним 
организацијама, нажалост, немају 
могућност да остварују своја права. 
Због тога је ова победа горка.        
Дакле, наш први циљ је деблокада 
рачуна синдикалних организација и 
на том задатку морамо радити брзо и 
ефикасно. Такође, потребно је да 
решимо мучну ситуацију и у наредном 

периоду пронађемо начин да 
успоставимо и повратимо јединство.   
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ПКУ смо преговарали и изборили у 

тешким и неизвесним условима, и то 

сматрам великим успехом тима који 

водим. Међутим, борба тек предстоји.  

 



 

То коначно значи да нас чека задатак свих 

задатака - реформација и реорганизација 

Синдиката коју је потребно спровести у 

циклусу који траје наредне три године, односно 

до почетка преговора за ПКУ 2027. године. 

- Изазови које постављате пред себе 

нису лаки? 

Прошло је време у коме је било лако бити 

синдикалац (смех). Убеђен сам да је прошло и 

време онаковог синдиката какав смо били, а о 

чијим недостацима не бих да коментаришем, 

свима су добро познати, и зато смо данас у 

ситуацији у којој јесмо. Треба се вратити међу 

запослене и повратити поверење радника. То је 

мој основни циљ и захтев према синдикалним 

представницима. Људи морају да знају да смо 

ми ту због њих, а не они због нас. Такође, треба 

партнерски наступити и према држави и 

послодавцу јер интерес нам је свима исти, а то 

је јака и стабилна електропривреда која је стуб 

развоја наше Србије. 

- Имате ли поруку за раднике? 

Свим запосленима у ЕПС АД честитам нови 

ПКУ. Овим актом осигурана су њихова 

загарантована права за наредне три године, а 

Синдикат ће предузети све да иста, у свим 

синдикалним организацијама, могу да користе 

у пуном обиму. Борба за ПКУ је показала да су 

радници свесни његовог значаја, као и 

важности Синдиката као његовог заштитника. 

Наравно, постоји и мањина оних који су остали 

неми и без личног става, који су пристали на 

улогу незаинтересованог посматрача. Са њима 

треба додатно поразговарати и још једном 

објаснити наше циљеве и добре намере.  

Напослетку, свим радницима још једном 

захваљујем на указаном поверењу - нећемо вас 

изневерити.  

  Текст и фото: Синдикат радника ЕПС 
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